
ДО: 

Г-ЖА НАДЕЖДА БОБЧЕВА 

ЗАМЕСТНИК КМЕТ НА СТОЛИЧНА ОБЩИНА 

НАПРАВЛЕНИЕ „ЗЕЛЕНА СИСТЕМА, ЕКОЛОГИЯ И 

ЗЕМЕПОЛЗВАНЕ“ 

Гр. София, ул. “Московска“ №33 

 

ДО:  

Г-Н ДИМИТЪР ДАНЧЕВ 

ДИРЕКТОР ДИРЕКЦИЯ „ЗЕЛЕНА СИСТЕМА“ 

Гр. София, бул. ''Ломско шосе'' № 2А 

(метростанция ''Хан Кубрат'') 

 

Относно: Обществени консултации по Доклад с рег. № СОА24-ВК66-1235-[21]/ 07.05.2024 г. 

относно Приемане на Наредба за изменение и допълнение на Наредбата за определяне и 

администриране на местни такси и цени на услуги, предоставяни от СО, приета с Решение № 

894 по Протокол № 93 от 23.11.2006 г. 

ПИСМО: 

УВАЖАЕМА ГОСПОЖО БОБЧЕВА, 

УВАЖАЕМИ ГОСПОДИН ДАНЧЕВ, 

 Ние от „Национален Център за Култура и Спорт“ ООД сме наематели на част от 

територията на Столичен Колодрума Сердика находящ се в парк „Борисова градина“, което е 

част от „Национални Спортни Бази“ ЕАД. Дейността, която извършваме на наетата от нас площ, 

е да организираме спортни и културни мероприятия, което изисква да имаме достъп със 

служебни автомобили до обекта, както и да можем да осигурим достъп на наши клиенти и 

партньори за подготовка и провеждане на мероприятия.   

 Понеже се надяваме на постигане на консенсус между всички заинтересовани страни, 

молим да бъдат взети предвид следните предложения: 

1. Да се промени изискването за достъп на територията на парк „Борисова градина“, като 

се увеличи максимално допустимото тегло на МПС да бъде четиридесет тона. Това би 

позволило безпроблемен достъп на автобусите на спортните школи, сметоизвозващите 

камиони, пожарните камиони, както и на други специализирани МПС-та необходими 

за цялостната поддръжка и функциониране на парка и съществуващите в него частни 

обекти.  

2. Да се променят изискванията за достъп в диапазона от 22:00ч до 08:00ч. на МПС-та, 

които зареждат и обслужват обекти в Борисова градина, както и участват в 

организирането на културни и спортни мероприятия на територията на Борисова 

градина. Предложението ни е разрешителните само за летните месеци от май до 



октомври за МПС-та с пропуски за Борисова градина, да могат да има достъп до парка 

в рамките на 24 часа в денонощието. Организирането на културни мероприятия за 

няколко хиляди души обикновено включва над 50 юридически лица подизпълнители и 

над 200 души персонал, което въпреки нашите усилия и добри намерения, не винаги 

се случва в точно определеното от нас по график време и срок. Също така, когато 

пристигат чужди изпълнители с техен транспорт от участия в други държави, фактори 

като път, метеорологични условия, време за чакане по границите и други подобни, 

ограничават възможността ни за точно планиране и спазване на заложените от вас 

часови диапазони.  

3. Увеличения в стойността на пропуска за 1 ден и 1 месец за достъп до зелените площи 

на Столична община са резонни, но молим да бъдат приложени най-рано от 

01.01.2025г. За всички наематели и собственици на обекти в Борисова градина, лятото 

е най-оборотният ни сезон и променяйки толкова драстично и без предупреждение 

ценовите параметри свързани с пропуските, ние ще изпаднем в невъзможност за 

обслужване и подготовка на нашата дейност през сезона. За да дам пример, ние като 

наематели, имаме нужда от 20 броя месечни пропуски и около 15 броя еднодневни 

пропуски за всяко събитие. Само за юли месец ни предстоят 14 броя събития, които са 

договорени, бюджетирани и обявени още в края на 2023-та година. Тази промяна от 

30лв на 50лв за 1 ден и от 30лв на 300лв за 1 месец, би ни ощетила с над 10 000лв само 

за юли месец. 

4. Молим да се създадат условия за подаване на документи, издаване и получаване на 

пропуск по електронен път. Изключително сложно и изискващо човешки и финансов 

ресурс и време е за всяко подаване на пропуск за достъп до зелени системи на 

Столична община, да трябва да идва човек на място в район „Надежда“, за да ги 

получи. 

5. Молим да се създадат условия за издаване на пропуски за срок до няколко часа, 

понеже съществуващият срок от 3 работни дни е изключително дълъг и неефективен. 

Има форсмажорни ситуации, които изискват своевременна намеса на доставчици и 

ремонтни услуги. Пример е проблемната електропреносна мрежа на Електрохолд в 

Борисова градина, която води до чести прекъсвания на ток и изгаряне на наша техника 

и изисква незабавна намеса на екипи на частни фирми.  

6. Молим да се създадат условия за един общ пропуск за няколко броя МПС-та на 

юридическо лице. Пример би било доставката на стока като храни и напитки за 

мероприятия. Ние като възложител и нашият изпълнител няма как да знаем, кой 

конкретен автомобил би бил свободен и технически изправен в деня на поръчката, за 

да може да извърши доставката до обекта. Това би улеснило нашата работа, но и няма 

да доведе до нерегламентирано влизане в парка, щом само един от изброените 

предварително в списъка автомобили е ползвал пропуска за достъп до парка. 

 

Като юридическо лице , което допринася за развитието на културния облик и 

организирането на културни и спортни мероприятия за гражданите и посетителите на 

Столична община се надяваме, нашите предложения да бъдат взети предвид при 

подготвянето на промените за достъп до парк „Борисова градина“.  

 

С уважение, 

Надя Фарида 



Управител „Национален 

Център за Култура и Спорт“ 

ООД 

  


